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שלכם מחזקת  

 את ידינו... 

 כמה מילים לאלו שעדיין חושבים שקרונה זה ארנונה... 

אני רוצה לשתף אותך במשהו שקרוב אלי... בשבוע האחרון נפטר בן דוד שלי!!! מדובר באברך יקר שביקרים שלמד בכולל בריסק... 
בוגר פוניבז'... גם חסיד עם כל הערלעכקייט... גם למדן אמיתי... ממש איש שהכל בו והשאיר חמשה יתומים קטנים... והכאב גדול  

   לינו?? עכשיו מה זה נוגע א מאוד... 

לא!!! הוא לא נפטר מהקורונה... לא לגמרי... אבל בעצם כן... האברך הזה היה חולה ל"ע במחלה... ובשנה האחרונה הוחלט שהמקום 
שהוא יכול לקבל את הטיפול הטוב ביותר זה בארצות הברית... וזה לא היה פשוט בכלל... הוא היה צריך להשאיר בארץ ישראל חמשה 

אותו והתגעגעו אליו... אבל מה לא עושים בשביל להאריך את חייו של אבא... ושם בחוץ לארץ היו יהודים יקרים  ילדים קטנים שאהבו
 שנכנסו לעובי הקורה ודאגו להכל וטיפלו בו במסירות ועשו מעל ומעבר... 

רכת הבריאות... ואז!! אותו ואז הגיעה הקורונה!!! והמצב שם נהיה קטסטרופה... הבתי חולים מפוצצים... קריסה טוטאלית של מע
אברך יקר היה צריך טיפול רפואי... ולא בגלל הקורונה אלא בגלל המצב הרפואי שלו שבשביל זה הוא בארה"ב... אבל לא היה מי  

. שיטפל בו!! כי הידיים של הרופאים היו עמוסות... ואז מחוסר טיפול... המצב שלו החמיר ואז הוא היה צריך מכונת הנשמה... וזה..
בכלל אין על מה לדבר... מכונות ההנשמה תפוסות לגמרי... וככה בשבוע האחרון בן דוד שלי היקר והאהוב השיב את נשמתו לבוראה 

 שם בניכר ולא מהקורונה... אלא מקריסת מערכות... לא שלו!! אלא של בית החולים!!!

אנחנו חושבים שזה הנושא.. אנחנו עושים חשבון של ראש   כשמדברים איתנו על קורונה... את הנקודה הזו אנחנו צריכים לקלוט!!! 
הנושא הוא בן  אתה לא מבין!!! לא זה הנושא!!קטן עד כמה זה מסוכן... כמה אחוזי תמותה יש מזה וכמה אנשים שורדים את זה... 

יקבל בחו"ל את   דוד שלי... שהשאיר בארץ ישראל חמשה ילדים קטנים שמוכנים להמשיך להתגעגע עליו מרחוק ובלבד שהוא
הטיפול הטוב ביותר... וברגע שהגיע הקורונה הוא הוזנח!!!! הוא נדחה לצד!!! כי הקורונה תפסה את כל המיטות בבית החולים ואת כל  

שלחנו את אבא לחו"ל בשביל שיטפלו בו הכי טוב ועשו את  מישהו מוכן להסתכל ליתומים האלו בעיניים??? המיכשור הרפואי... 
גיעו כמה אנשים שבחוסר אחריות הדביקו והכניסו לבית החולים כ"כ הרבה חולים חדשים... שאבא שלנו נותר זה!! והנה ה
אתה... שאתה לא נזהר... כי אתה לא מבין מה עושים עסק... אתה מוכן  אתה מוכן להסתכל ליתומים האלו בעיניים??? מאחור...?? 

גנח וילולי יליל... ואף מד"א לא יבא לפנות אותה לבית החולים כי עסוקים  למסור דין וחשבון לאותה יולדת שתזעק בחבליה גנוחי
 מתי תבינו שזו הנקודה!!!!  בפניות קודמות?? 

תבינו שבשביל פסח הבא בטומאה לא צריך בהכרח שרוב הקהל יהיו טמאים... מספיק שרק הכהנים וכלי השרת טמאים... זה כבר 
בשביל שיהיה פה שאלה של דיני נפשות  אותו דבר כאן:פסח הבא בטומאה!!! כי ברגע שצוות המקריבים טמאים אז אוייס טהרה... 

מספיק שזה משתק את מערכת הבריאות... מספיק שזה תופס את כל כלי השרת של   לא צריך שהקורונה תהיה מסכנת חיים...
 יש בו סכנה!!! --מכונות הנשמה... וזה כבר הופך כל חולה שאין בו סכנה ל

 מי שקרא שורות אלו וממשיך להתעקש לא להבין את זה... שידע שהוא כבר הורג נפש בהתראה!!!!   
--- 

גם אחרי שהמצב הוא קטסטרופה!! וגם אחרי שצריך לזעוק ולהתריע עד כמה צריך לשמור על   אבל כאן חובה להסתייג ולהדגיש:
   את יסודות האמונה אסור להשאיר במגירה: ההוראות... 

)ו...   נקודה!!!שיהיה ברור: אף בן אדם לא מת מקרונה!!!! כל מי שמת בתקופה האחרונה זה בגלל שבראש השנה נגזר שהוא ימות!!! 
 שזה נגזר בר"ה זה לא סתירה לרעם הגדול שיש פה שבא לעורר אותנו( -כך שזה כמובן גלגל שזה יהיה מקרונה וזה בהחלט בשביל לעורר אותנו... ו... והקב"ה

ואחרי!!!! אחרי שהקב"ה גלגל שזה יהיה מקרונה... מכאן ואילך יש בחירה לכל אחד מאיתנו להיות המלאך הרע ולהיות השליח החייב  
 ויכול להיות שזה אתה!!!  תגלגל על ידו ונרשמת על שמו... שהחובה הזו ת

הבן דוד שלי נפטר בגלל שכך גזרה חכמתו יתברך!!! אבל אם יש מישהו שם בארה"ב שזלזל בחובת ההשתדלות המוטלת עליו 
הגזירה שכבר  ובבחירתו ובחוסר זהירותו המופגנת קרה מה שקרה... אז הוא בחר להיות השליח הרע שרשם על שמו ואחריותו את

נגזרה בר"ה... אז שידע לו!! שיש כאן בא"י חמשה יתומים קטנים שמצביעים עליו באיבה ואומרים לו: זה אתה!!! אתה היית השליח  
   צריך להעמיד את הדברים במקום התורני שלהם:הרע לקחת את עטרת ראשינו מעלינו!!  

לכל אדם את הבחירה להיות שהכל בגזירת עליון!! אבל הקב"ה נתן  גם עכשיו!!! כשחובת ההשתדלות המוטלת עלינו זה לא סתירה
 השליח לקחת אחריות על מה שכבר נגזר... או לחובה או לזכות.. 

כך וכך יהודים נפטרו מהקרונה!!! וכך וכך עניים קיבלו סכום כסף  לדוגמא: בשבוע האחרון שני דברים קרו בגזירת עליון!!!
ישירות לחשבון להוצאות הפסח!! שני הדברים האלו הגיעו משמים... בגזירת עליון!!! כל ההבדל הוא: שהקב"ה שאל מי  

ליו נאמר  רוצה להיות השליח?? קם יהודי אחד ובבחירתו החליט להיות השליח הטוב של הקב"ה לתת צדקה לעני... וע
מגלגלים זכות ע"י זכאי... ולמרות שהכסף הזה הגיע לעני מהשמים... אותו יהודי זכה לקפוץ על המציאה ולקחת אחריות  
על הזכות הזו ולזכות בשכרה!!! באותה מידה היה יהודי אחר שבבחירתו החליט להיות השליח הרע!! והיות ונגזר על  

זלזל בהוראות בחוסר אחריות... והוא זה שהתנדב להיות המגלגל חובה ע"י פלוני שימות מקרונה... הגיע אותו יהודי ש
חייב... והוא הולך להיענש על מיתת יהודי שנגזר עליו בלאו הכי למות... ראה נתתי לפניך את החיים והטוב והמוות והרע 

 חבל... ובחרת בחיים!!!!    ובחרת בחיים... תבחר לקחת אחריות על זכות... על קמחא דפסחא... ולא על דברים אחרים...
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אודות הסגר המוטל על הערים  
 החרדיות דייקא!!!! 

בא... בא נדבר על זה... בא נפתח את הנושא שמעיק 
על כולנו בימים האחרונים... איך יכול להיות שבדיוק 
עיר התורה והחסידות... עיר שיש לה כ"כ הרבה 
זכויות של עמל התורה וחסד בלי גבולות... עיר 
שבוקעים ממנה כ"כ הרבה קולות טהורים של  

יא העיר תפילה ולימוד התורה... בדיוק העיר הזו ה
הכי נגועה בארץ ישראל... איך זה יכול להיות??? איך  
יכול להיות שבדיוק העיר שראויה לשמירה הכי 
גדולה משמים בדיוק עליה מטילים סגר??? אז בא 

 נחלק את התשובה לשני חלקים... 

 התשובה לחרדי!!!! והתשובה לחילוני!!!!!

  תגיד לי: לחרדי מחזירים בשאלה:  נתחיל מהחרדי: 
כרה אלוקים ואהמיה בראותי כל עיר על תילה  ואז

בנויה ועיר האלוקים מושפלת עד שאול תחתיה... 
אתה מבין את זה שהבתים של   את זה אתה מבין???

כולנו בנוים לתפארה ואילו הר ציון שמם שועלים  
בל  אלא מאי???  עם זה אתה מסתדר??? הילכו בו?? 

שחק אנחנו עדיין בתוך כללי המ נשכח ובל נתבלבל!! 
אנחנו עדיין בתוך הגלות  מסתתר"!!ש"הן אתה קל 

  לא הודיע ה' ישועתו... לעיני הגוים עדיין  לא שעדיין 
גילה צדקתו!!!! כן... עדיין ניתן להצטרף למשחק 
המחבואים... כן... הקב"ה שלח אותנו כאן לעולם  
למשחק המחבואים... ה' יתברך מתחבא... ולנו 

ם"!!! ויש לציין ניתנה ההזדמנות להיות ה"תופסי
שהמשחק הזה הולך להסתיים מאוד בקרוב ואנחנו 

אבל יש גם  אמנם מחכים שהמשחק הזה יסתיים... 
ברגע שיסתיים משחק  צד שני למטבע!!! 

המחבואים... ברגע שה' יופיע בהדר גאון עוזו על כל 
כבר לא תהיה יותר הזדמנות לתפוס  יושבי תבל... 

אוד עצוב ומר לאלו זהו!!! וזה יהיה רגע מאותו!!!! 
 שהחמיצו את ההזדמנות...

יש לנו "דקות ספורות" לסיום המשחק...  
   קדימה!!! 

האם אתה מעוניין לתפוס את הקב"ה שעדיין 
 מתחבא או לא??? 

כן... הקב"ה מתחבא... הנה לך: בדיוק בבני ברק... 
בדיוק בערים הכי חרדיות... דווקא שם יש הכי הרבה 
נגועים בקורונה... יש לך בעיה עם זה?? אתה רואה 
בזה הסתרת פנים??? זכותך!!! זכותך לא לתפוס את  

ל מסתתר... אבל אם אתה כן רוצה לנצל את -הא
קשה... תעביר השתי דקות לסיום המשחק... אז בב

לנגד עיניך את יסודות האמונה האיתנים שלו שלא 
זעו כמלא נימה ולא התרגשו לא מעינויי 
האינקוויציה ולא מהשואה הנוראה וכל שכן לא 
מהקורונה ה"עדינה" לעומתם... יסודות האמונה 
שלנו מחייבים ומכריחים שמי שעושה רצון ה' והולך 

עליו!!! ואם לפי רצון התורה ה' אוהב אותו ושומר 
כעת לא רואים את זה... אז זה עדיין ממשיך להיות 
אמת ויציב ונכון ולעתיד לבא נראה את זה...  לא 
מוצא חן בעיניך??? לא נשמע לך משכנע ומצלצל??  
זכותך!! הדלת פתוחה!!! אתה תמיד יכול להגיש 
חמ"ל ולעזוב את המשחק באמצע ולהתחיל לשאול 

הפטרה של שבת  את השאלות שעם ישראל שאלו ב 

הגדול: אמרתם שוא עבוד אלוקים ומה בצע כי  
שמרנו משמרתו... זכותך להסיק מסקנות שאם 
ברמת גן המחללת שבת יש פחות תחלואה מבני ברק 
אז "והנה אנחנו מאשרים זדים, גם נבנו עושי רשעה,  
גם בחנו אלוקים וימלטו..." הנה... החיים של רשעי  

ה'... בבקשה!!! זכותך ישראל רק יותר טובים מעובדי 
 להסיק מסקנות של ספקות באמונה... 

אבל!!!! קח בחשבון דבר אחד: שאם בעוד מספר 
ימים הנה היום בא בוער כתנור והקב"ה בפתע 
פתאום יגלה כבוד מלכותו עלינו לעיני כל חי... אתה... 

 אתה תהיה בצד המפסיד... קח זאת בחשבון!!!!

 

מורגש שאנחנו נמצאים לאורך כל השנה האחרונה 
בתקופה של בירור!!! הקב"ה כעת עושה עם כל אחד 
מאיתנו פגישה אחרונה לקראת הצעת נישואין... 
וכעת הקב"ה דופק על השלחן ורוצה לשמוע תשובה 
ברורה... כן או לא?? לכתך אחרי במדבר או לא??  
איפה את אוחזת?? האם את מעוניינת להיות כלה 

י אימון וללכת אחרי בעיניים שלי... את מוכנה לתת ב
עצומות או שיש לך ספקות ותהיות ולבטים וצריכה  
עדיין להתייעץ...?? בתשע המכות הראשונות עדיין 
היה ניתן להתלבט... לבדוק מה יש לחרטומים להציע 
ומה פרעה חושב על העניין והאם הפרשנים נותנים 
סיכוי... אבל במכת חושך הקב"ה לפתע שיתק את 

לא ראו איש את אחיו ולא קמו איש  העולם!!!
מתחתיו שלושת ימים... ושם!! בקורונה הזו!!! 
במעמד הזה הקב"ה פנה לעם ישראל: תחליטו כעת 
ועכשיו!!!! כן או לא??? אתם רוצים לבחור בי או 
לא?? שמונים אחוז אמרו לא ועשרים אחוז אמרו כן... 

 ופה אנחנו אוחזים!!!!

זה לא אמור   לה!!! אל תצפה שההחלטה הזו תהיה ק 
כל דבר משתלם וריווחי  זה זכות!!!!להיות קל... כי 

 אמור להגיע במאמץ... 

כעת כולנו מבינים שלהתפלל במנין זה זכות... כולנו 
כבר מבינים שקריאת התורה זה דבר שלא מובן 

אז זהו!!! אנחנו צריכים לקלוט שגם אמונה  מאליו.... 
וקא!! להכעיס!! הנה!!! דו זה לא דבר מובן מאליו... 

דווקא בערים החרדיות ביותר.... דווקא הם הערים 
הכי נגועות ודווקא אותם מכניסים לסגר... ומעתה: 
האם למרות כן אתה ממשיך להאמין שאשרי האיש 
שישמע למצוותיך ותורתך ודברך ישים על לבו?? כן 

 או לא??

אני חושב: שהבעיה המרכזית שלנו היא   תחליט!!!!
ום... עמוק בתוך הלב תקוע לנו שבאיזשהו מק

שאנחנו עושים טובה למישהו בזה שאנחנו 
מאמינים... כשאני מואיל בטובי להאמין התחושה 
היא כאילו אני מגיע לחנות חליפות... והמוכר מציע לי 
איזה חליפה... ואני מוכן סו"ס לקנות ולפרנס אותו... 

. ואז הופה!! מצאתי פה איזה דפקט... לא... לא רוצה..
ואז המוכר שוב מתחנן אלי... בא... זה טוב... אני אתן 

תקוע   על אותו משקל:לך מחיר טוב... רק תקנה...  
לנו בראש שלהאמין ביהדות זו התנדבות יפה 
מצידנו... אנחנו מוכנים להיכנס לחווית קניה של 
יהדות ולראות את היופי שביהדות ועד כמה מי 

נים... ואז פתאום שעושה רצון ה' רק מרויח מכל הכיוו

מגיע איזו שאלה באמונה... הופה!!! מצאתי משהו 
בעייתי... אני רואה שזה לא לגמרי "שווה וריווחי" אז 

אדוני היקר: אתה לא עושה טובה  אני יורד מזה...  
היהדות היא הזכות שלך... אם אתה מוכן  לאף אחד!!!

לשלם עליה מחיר מלא אתה תקבל... ואם אתה רוצה 
אם אתה מסכים להיות מאמין רק בתנאי  הנחות...

שאף יהודי שמניח תפילין לא יחלה בקורונה אז 
או  Lתמשיך... תמשיך לבדוק את הביצים... האם הם 

M  אוS אני בדקתי... עד שגמרתי לבדוק פתאום ??
 הודיעו לי שכל הביצים נחטפו.. 

עד כאן התשובה הבסיסית והלפני הכל שמיועדת  
יכול להיות שדווקא בערים עבור החרדי... איך 

 החרדיות יש תחלואה יותר מכל מקום... 

אבל כעת נעבור לתשובה מהזוית החילונית.. מהזוית 
)מהמקום של "ענה כסיל כאיוולתו"!! של "דע מה שתשיב"!!! 

עיין השבוע בדף היומי... אני מתכוין מה לענות מזוית ההקנטה של 
   ורואים אותנו כמצורעים...(שונאי הדת שחוגגים על משבתינו 

יש כאלו שמדברים סרה על הערים החרדיות... הנה... 
לא נזהרתם... זלזלתם בהוראות ותראו מה שקרה... 
ואני חייב להיות כנה ולומר שגם אני בהתחלה כך  

וכאב לי שאני חושב ככה.. כי יש לי אהבה  חשבתי...
טבעית לכל אשר יראוך ולשומרי פיקודך ואני לא 

גן להם ביקורת שכזו... ורציתי להתבדות... רציתי מפר
 לשמוע למה אני לא צודק...

עד שמישהו העיר את תשומת לבי לכמה נקודות  
 מאוד פשוטות: 

העיר בני ברק בפרט והחרדים בכלל... הם האנשים 
השפויים האחרונים שנשארו בכדור הארץ שיש 

הם   בין אישית נורמלית הדדית!! ביניהם תקשורת 
... הם מדברים פנים מול פנים... הם אנשים נפגשים

שאומרים בוקר טוב עם חיוך ולא רק דרך הוואצפ... 
הם אנשים שחיים אחד את השני ונושמים אחד את 
השני וממילא גם!!! גם נדבקים אחד מהשני... זה 
מגיע נטו מהנורמליות שלהם!!  הסיבה שהחרדים 

נת כעת בסגר!!! כי הם הזן הנדיר בעולם שהוא בסכ
הכחדה וצריך להכניס אותו לשימור!! זה זן שהולך 
ונכחד... ולא מהקורונה... אלא מהטכנולוגיה 

 הגלובלית של דורנו... 

  חילונים: אתם!!!! אתם הבאתם לכאן את הקורונה! 
אתם עם הטיולים הסהרוריים שלכם לאיטליה ולכל 
אירופה... אתם עם החיפוש העצמי שלכם בתייאלנד... 

תזזית שכל היום טסים לחו"ל הלוך חזור אתם אחוזי ה
ומחפשים את הזנב שלכם... אתם הבאתם את  

אתם הדבקתם את הבני  הקורונה מסין עד אלינו... 
כשאתם שוטטתם ממדינה למדינה הבני  ברקים!!!! 

ברקים נשארו בבני ברק והכל היה טוב... מי הביא להם 
את אירופה לכאן?? מי שידך בין העטלפים של סין 

 ברק??? אתם!!!!  לבני

אתם הנשאים!!! אתם המדביקים!! מאיפה באתם? 
מי קרא לכם??? תשארו שם בשדה תעופה... היה לכם 

 טוב בחו"ל... תשארו שם... 

אנחנו היינו פה כשהלכתם!!! היינו פה לפניכם!! ונהיה 
 אחריכם!!



 

  

אתם הבאתם לכאן את הקורונה ועכשיו אתם  
נזהרים?? צועקים על הבני ברקים למה הם לא 

 זה אתם!!!! זו החביתה שאתם בשלתם... 

זה דבר ראשון!!! אבל יש פה עוד נקודה!!! עוד    
יש לי ידיד נפש שמתגורר בבני   יותר חשובה: 

ברק... לפני יומיים התקשרתי אליו מבוהל... מה 
קורה אצלכם?? הכל בסדר אצלכם?? והוא צוחק 

על עלי.. מה אתה רוצה... הכל רגוע... כולם חיים 
מי מנוחות... אבל אני צועק לו לתוך השפופרת: 
שמעתי שהמצב בבני ברק קשה מאוד... שמעתי 
שיש מספר חולים מאוד גבוה... ואז פתאום הוא 

שמוליק!!! תפסתי אותך  שלף לי משפט נוקב: 
  על חם!!! נכון שבימים האלו אתה שומע רדיו?? 
נכון שבימים האלו אתה מאזין לכל מיני קוים  

ת כאלו שצועקים כל מיני עדכונים עם קולו
דרמטים לתוך הפומית??? אני שומע על הקול 

לא נעים... אבל  ההיסטרי שלך שאתה שומע!!! 
אני באמת מקשיב כל הזמן לקו הזה  הוא צדק!!!

ואז קלטתי  של משרד הבריאות לענייני חרדים... 
מי שמקשיב למידע שכל חצי שעה   את הנקודה: 

קר לו כמו איזה נקר... מתעדכן!!! המידע הזה מנ
כל חצי שעה הוא מנקר לו עם עוד התפתחות 
ועוד עליה במספר הנדבקים והחולים 
והמונשמים... ואז לאט לאט אתה נכנס לתוך 
מחול השדים הזה... אתה נכנס לסחרחורת של  

ואילו חבר שלי חי בבני ברק והוא  הפאניקה...  
הוא משום  לא!!! לא מקשיב כמוני למידע הזה!!

ה החליט לא להתעדכן כל חצי שעה כמה  מ
נספים חדשים יש באיטליה וכמה נדבקים 
חדשים יש בישראל ולכמה נפטרים זה עלה 

אז מה??? לכן הוא לא  ביממה האחרונה... 
 בסדר??? 

בגלל שאני בחרתי לסבול ואני לא מצליח 
לשלוט בסקרנות שלי... ובשביל זה משרד 

יעשה הבריאות הוצרך לממן לי איזה מישהו ש
את העבודה ויעדכן אותי כל חצי שעה כמה  
חולים נוספים הודבקו ואיזה דרמה נוספת יש 

לכן חבר שלי גם חייב  בעולם בגלל הקורונה... 
 להיכנס לדרמה הזו??? 

הוא ממשיך לחיות בבני ברק את החיים השלוים 
שלו!! הוא כמובן מציית לכל הוראה שאומרים לו 

נכון שהפעם  !!!!!אז נכון בלי להיכנס לפאניקה!! 
הודות לכך שאני כל היום מקשיב למידע הזה... 
לכן הפאניקה שלי הרבה יותר גדולה וממילא 
בסופו של דבר זה גם... גם משפיע על המודעות  
שלי שאני לוקח עוד שלושת אלפים צעדים 

לכן יש טענה על הבני  אז לכן מה???אחורה... 
  ברקים למה הם שפוים ולא כל היום מחוברים

 לפאניקה של המידע האון ליין??? 

ו... ואני  את הנקודה הזו החילונים לא מבינים... 
לא כ"כ מגיע אליהם בטענות כי גם לי החרדי... 

 ארך די הרבה זמן להבין את זה... 

חילוני כל היום מחובר לעדכונים  שוטפים!! כל 
הזמן הוא מעודכן און ליין מה קורה!!! ממילא 

נה קורונה קורונה... אבל הוא חי קורונה קורו
תקלוט שהחרדי השפוי מבני ברק עד לפני 
שבועיים היה לו עולם נורמלי משלו... אצלו 
באופן טבעי סין נמצאת בסין ובני ברק נמצאת 

בבני ברק... בבני ברק פוגשים בני ברקים ובסין 
)ושוב: אל תשכח: מי הביא לו את סין לכאן??? פוגשים סינים... 

ולכן הוא פחות  מאשים את הבני ברקי...(החילוני הזה ש
  ואי לכך ובהתאם לזאת: תשמע משפט:נשמר!!!  

משפט שיכול לעורר סערה אבל תחשוב עליו!! עדיף 
להיות בני ברקי שנדבק מקורונה!!! מרמת גני שלא 

)אני כמובן ח"ו לא מדבר על מי שפשע בחובת נדבק!!! 

!!! ושלא תגיד  ההשתדלות ובהוראות הנדרשות.. שזה יהיה ברור

אתה יודע   שלא אמרתי... אני סומך על הקורא שלא יבין לא נכון(
כי אתה רוצה שאני אמחיש לך איך נראה בני  למה??? 

ברקי שנדבק בקרונה??  הבני ברקי קם בבוקר... ישב 
ולמד... שר שירים... צחק עם הילדים שלו...  דפק 
ספרים לפסח... הכשיר מטבח... דיבר בלימוד... 

תאום בשעה עשר וחצי בבוקר הוא לפתע התחיל ופ
להשתעל!!!! באותו רגע הוא נהיה חולה קורונה... 
ברגע שזה קרה זה קרה! ודקה לפני כן לא היה פה 
כלום...   לעומת זאת החילוני הזה שמה מהקומה 
עשרים ברמת גן... הוא כבר חודשיים חולה מהקורונה 

כבר מאז  הזו.. מאז הסיני הראשון שחלה בקרונה...
החילוני הזה כל היום מתקשקש במכשיר שלו סביב 
הקורונה... הקורונה הזו מהלכת עליו אימים ביום 

  800ובלילה וכל רבע דקה מגיע לו עוד עדכון על עוד 
בצרפת וזה מכניס אותו  400מתים באיטליה... ועוד 

לחרדות... הוא כל הזמן חשוף ברשת לכל הממדים 
לאף אחד מאיתנו בריאות..  המזוויעים שלא מוסיפים 

ובאותם חודשיים שהחילוני חולה )נפש( מהקורונה 
הזו... הבני ברקי חי לו את החיים הרגועים והמלבלבים 
שלו... לומד תורה ומגדל ילדים ורווה נחת ומספיק 
 לנצל כל יום נוסף בחיים לעוד מצוות ומעשים טובים... 

בסדר  ושאף אחד לא יעיז לומר לי שהבני ברקי לא 
שאף אחד לא יעיז לומר לי שהבני ברקי היה  בזה!!

צריך להיות כן מחובר לרשת ולהיות מעודכן חודשיים 
לפני כן כל חמש דקות דרך הרשת כדי לקדם את פני 

 הרעה!!! לא!!! לא אדוני!!!! זו לא התנהגות שפויה...

בן אדם שכבר חודשיים כל היום מתעדכן מה קורה 
ודע איך קוראים לזה??? בסין ואיטליה... אתה י

קוראים לזה חרדי!!!! זו התנהגות חרדתית! ואנחנו לא 
חרדים... כי כידוע... החרדים סובלים מחרדות.... בן 
אדם שכל היום חי בנערווען שיש עכשיו בסין איזה 
קורונה והוא צריך כל חמש דקות להתעדכן איפה היא 

י  אוחזת בדרך אלינו... זה אדם שסובל מחרדתיות ואנ
לא חרדי!!! שלא עשני חרדי... שלא עשני עבד לחרדה 

 זו..

כל העולם כולו חרדים!!!! מה אני מתכוין???  
אז זהו  החילונים חושבים שיש חרדים ויש חופשיים.. 

חרדה זו גזירה גלובלית!!! כולם חרדים... כל  שלא!!! 
איפה החרדה שלך? במקום הנכון או   השאלה היא:

ו יראי ה' חרדים!!!! ממה אנחנבמקום הלא נכון??  
אנחנו חרדים? מיום הדין!!! ביום הדין האחרון נגזר על  
העולם גזירה קשה ששמה קרונה... כנראה שאז לא 
היינו מספיק חרדים... היינו עסוקים כנראה בתוצאות  
של הבחירות... נרדמנו בשמירה ונגזר מה שנגזר... 

א כעת אנחנו חרדים!!!! ממה??? מיום הדין הקרב וב
בעוד פחות מחצי שנה... מזה אנחנו כבר עכשיו חרדים 
ורוצים להתכונן כמו שצריך!!! ועד אז לא נותר לנו אלא 
להיות חרדים לדבר ה' ולחפש בכל דרך איך להרטיב  
לפניו מצוות ומעשים טובים כדי שישוב חרון אפו 

 מעמו מעירו מארצו ומנחלתו... 

חרדים אבל החילונים??? החילונים נזכרו להיות 
רק בשלושה חודשים האחרונים... כשהתחילו 
להגיע השמועות מסין... סליחה!! מזה אנחנו לא 
חרדים... זה מאוחר מידי... זה כבר נכתב בר"ה 
ונחתם ביו"כ... מזה אין לנו מה להיות חרדים!! לנו 
לא נותר כעת אלא לעשות מה שמוטל עלינו ולא  

ואם לפשוע בחובת ההשתדלות שמוטלת עלינו... 
נגזר שבערים החרדיות יהיו אחוזי הדבקה יותר 
גדולים אז ככה זה נגזר בר"ה... ואין לנו מה להיות 

 חרדים מזה... אנחנו חרדים רק לדבר ה'...

השמש!!!  תחתהחילונים חרדים ממה שנעשה 
  מעל ואילו אנחנו חרדים רק ממה שנעשה 

רק שם... בעשרת  יש יתרון!! השמש!! רק שם 
שנת חמה על שנת לבנה... שם  הימים שיתירה

אנחנו חרדים ויראים!! ואילו החילונים בוחרים 
לפזר את החרדה הזו לכל השנה כולה... להיות 
חרדים מהמזל שלא תלוי בהם... אשרינו מה טוב 
חלקנו שאנחנו חרדים במקום הנכון!!! אשרינו 
שגם כשהקורונה תוקפת את מחוזותינו על זה 

נפלה נא ביד ה' כי  אוד נאמר "ויאמר דוד צר לי מ
וביד אדם אל אפולה.." כשהקרונה  רבים רחמיו

תוקפת אצלנו אנחנו תמיד יכולים להתפלל וצעקת  
רבים נשמעת גם לאחר גזר דין... אבל החילוני הזה 
שעד עכשיו סמך על כוחי ועוצם ידי כעת הוא 
אומלל.. .הוא באמת לא יודע איפה לקבור את 

קרונה הזו... החרדי עצמו... אנחנו עוד נצא מה
שנדבק בעזה"ש יצא מהקורונה והוא מיד יחזור 
לאותה שורה גמ'... איפה שהוא אחז רגע לפני 
שהוא התחיל להשתעל ולהרגיש חום... ואילו 
החילוני ימשיך להיות חרדתי מול המכשיר שלו  
וימשיך להיות בחרדה מתמדת מכל דרמה 

 שמתעוררת חדשים לבקרים תחת השמש.. 

י: אני לא יודע אם אתה בכלל קולט עד  בני ברק 
אתה לא קולט איזה מחיר יקר כמה זה זה ככה!!!! 

של חרדה מתמדת החילוני משלם על זה שהוא לא 
חרדי כמוני וכמוך!!! להיות חרד מאבא שבשמים זו 
החרדה הכי מתוקה... זה פחדו אל ה' ואל טובו... 
יש לך עסק עם טאטע זיסער שאף פעם הדלת לא 

לגמרי.. גם כשיש קורונה אבא שבשמים נטרקת 
לא נעלם... בכל צרתם לו צר... אבל כשחילוני רואה 
שכל הכוחי ועוצם ידי מרים ידים... אני לא מקנא 
בחרדה שלו!!! זה חרדה מכח שהוא מתעקש 
להתעלם ממנו... זה כח מנוכר... זה כח אכזרי... 
איזה עולם רע זה...  אשריך בני ברקי הסגור 

בני ברק... תמשיך להיות חרדי במקום ומסוגר ב
הנכון!! תמשיך להיות חרד רק מהרבש"ע... ונתחיל 
כבר עכשיו להיות חרדים מיום הדין הקרב ובא בעוד 

וחצי חודשים..  בן אדם מה לך נרדם קום קרא  השיחמ
בתחנונים... הנשמה לך והגוף פעלך חוסה על עמלך... והן 

גם יחידים...[  ]הרבהקל כביר לא ימאס תפילת רבים 
 באמצע השנה...   
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 אבאלע... אני הולך לעשות ליל הסדר לבד...  
ישנם זוגות שלראשונה יעשו את ליל הסדר בביתם והם לחוצים מזה נורא נוראות... אני 

אדוני היקר:  לא יודע לנהל ליל הסדר... ומה אני אגיד ואיך אני אעשה... אבאלע... לא יודע... 
שבאמת באמת!! אליבא דאמת אין שום דבר מלחיץ  אני רוצה להודיע לך חד משמעית:

בליל הסדר!!! הכל סתם דימיונות... סתם שגעון... ואת המשפט הזה שאמרתי לך עכשיו 
אתה תבין מיד אחרי ליל הסדר.. לא צריך "לנהל" ליל הסדר... ולא צריך פה איזה גאונות 

זה וחבל... אז ניסיתי מיוחדת... אבל בכל זאת!!! תכל'ס... יש הרבה זוגות שלחוצים מ
ואני רוצה למנות כאן כמה  לחשוב מה עומד מאחורי הלחץ הזה והגעתי לכמה מסקנות... 

 מיתוסים שצריך לנפץ אותם: 
טעות מפורסמת ונדושה שלמרבה האבסורד תשעים אחוז מהאנשים טועים  דבר ראשון:

שמגיעים עם כל בה!! אנחנו חושבים שצריך להכין שטיעקל תורה לליל הסדר... יש הרבה 
 מיני וורטים מה ההבדל בין "כל דכפין" ל"כל דצריך"??? ומה הפשט ב"הקהה את שיניו"??

וכמובן!! שאם באמת צריך להכין שטיעקל תורה לליל הסדר... אז אני בהחלט מבין את 
הלחץ... יש כאן בן אדם שצריך להכין חבורה או שיעור כללי או תויירה או שיחה מוסרית... 

 זה בהחלט דבר מלחיץ... הנה... תפסנו את הגנב... מכאן אחד ממקורות הלחץ!!!!זה... 
זה לא  אז ההההלו: גבירותי ורבותי: מתי תבינו שעם כל הכבוד לוורטים ושטיקל תורה 

חז"ל לקחו בחשבון את הטעות הנפוצה הזו  קשור לליל הסדר!! לא קשור!! לא קשור!!! 
חז"ל שתלו לנו בתתתוך ההגדה את המעשה בר"ג ור"ע  ובשביל זה!!! בדיוק בשביל זה

ורבי יהושע ורבי טרפון שכולנו מכירים את השטיקלאך תורה שלהם מהגמ'... ואילו בלילה 
 הזה הם היו מספרים ביציאת מצרים כל אותו הלילה!!! 

 ומרים את זה בליל הסדר??בשביל מה אנחנו א
רק בשביל לאפוקי מהטעות הזו!!!! בשביל לקלוט שגם אותו רבי עקיבא שפעם אחת 
בגמ' הוא מתחיל לדבר אגדה מיד ר"א המודעי אומר לו "מה לך עקיבא בהגדה כלך 
לנגעים ואהלות..." אז זהו!!! שאותו ר"ע בלילה הזה ישב וסיפר!!! לא דרש על כל קוץ וקוץ 

 משפט תילי תילים של הלכות וחידושים!!! לא!!! הוא סיפר סיפור יציאת מצרים... ועל כל 
והאבסורד הכי גדול שאנחנו יושבים בליל הסדר וקוראים את המעשה הזה ובמקום 
להפנים את המסר שיוצא ממנו... אנחנו מתחילים לעשות שטיקל תורה מהמעשה הזה 

! שום דיוקים!! כמעט ולא לשאול שאלות בעצמו... ההלו... תוציא מהראש: שום וורטים!
   לשבת ולספר!!!! סיפור יציאת מצרים!!!! ולא לחדש חידושים... אז מה כן?? 

דא עקא: שיהיו כאלו שיטענו... שאדרבה... זה רק יותר מלחיץ... עם שטיקל תורה אני עוד 
צלי... מסתדר... אבל לשבת ולספר כמו סבתא שמספרת סיפורים זה... זה לגמרי מופקע א

יצא לך פעם לשבת עם האחיין ולספר לו סיפור..?? יוצא לך  אבל לא!!! זה מאוד פשוט!! 
אז קדימה!!! היום זה  לשבת עם הילד לפני השינה ולספר לו איזה סיפור בדרמה? 

עכשיו טיפ  תספר על מכת דם צפרדע כינים ופרעה בפיג'מה באמצע הלילה...  הנושא!!!! 
אל תספר על חמורים וכרכרות וכסף וזהב... אם היהודים  י!!! קטן מאוד חשוב: תהיה עדכנ

נכנסו במכת חושך לתוך הבית של המצרי ומצאו שם הרבה כסף וזהב...  אל תזכיר כסף 
אם זה הילד... תגיד לו שהיהודים מצאו שם המון  תעשה המרה למטבע עדכני!!!וזהב... 

לו שזה היה אופניים חשמלים  המון טופים ועדשים... ואם זה ילד יותר גדול אז תספר
)אם אתה עדיין מסתבך... אז הנה... השבוע צרפתי לעלון גם את החוברת בצאתי ממצרים בשובי  וכו'... 

  לירושלים... יש שם כמה מדגמים איך לספר סיפור יציאת מצרים(

--- 
ר עד כאן נקודה אחת למה אנחנו לחוצים בליל הסדר... כעת נעבור לנקודה השניה: זה כב

 משהו תינוקי שתקוע לנו מהילדות... 
כשהייתי ילד מיד במוצאי יו"ט ראשון של פסח היינו מהר מהר מתקשרים לבני דודים... 

  אחריכם!!! נו...  מתי סיימתם את ליל הסדר?? אה... באחד וחצי בלילה... יופי... אנחנו סיימנו 
שתים ורבע?? אז אנחנו בשתים ורבע... ואז מתקשר הבן דוד מהצד השני... מה?? אתם ב

אחריכם... בשלוש וחצי בלילה...  אז זהו!!! השנה בעקבות המצב הקשה השורר בעולם אני 
הוחלט על פוס!!!! פוס בתחרות הילדותית  פונה אליכם קוראים יקרים בהנחיה מיוחדת: 

זה לא בלילה... ו... ולא מדברים על זה...  10.00זה בסדר... אתה יכול לסיים גם בשעה  הזו!! 
נושא!!! גם אליהו הנביא שיכנס אצלכם ב"שפוך חמתך", התחייב שלא לגלות מתי זה 

 היה. 
צחוק צחוק.. אבל הגעתי למסקנה שזה אחד מהדברים המלחיצים... אברך צעיר מתיישב 

בערב מול השלחן של ליל הסדר... והוא מסתכל על השעון בחרדה ומבין  8.30לו בשעה 
לילה אני אמור להוביל את הערב הזה... להיות הקריין!! שמעכשיו עד שתים וחצי ב

המנחה!! המעסיק... והסוחב של הלילה הזה עד השעה הזו... כן... זה באמת מלחיץ... אז 
שהשנה  הנה: כעת הבאתי לך הנחיה מיוחדת מטעם משרד הבריאות בעקבות המצב... 

לסיים את ליל הסדר  ואין שום עניין  לא!!!! השנה אתה פטור מלעדכן מתי סיימת...
מאוחר... אדרבה... בהלכה יש דגש שיש עניין להתחיל כמה שיותר מהר כדי להספיק כמה 

)זה לא סתירה שיש עניין  שיותר מוקדם להגיע עם הילדים לחינוך של אכילת מצה ומרור.. 
סדר... איפה היית להיות ער כל הלילה ולעסוק בסיפור יציאת מצרים... אבל זה בכלל לא קשור לניהול של ליל ה 

    שנה שעברה???? זה בלי שום קשר...(
 --- 

כן... ליל הסדר זה לילה שיש בו הרבה מאוד  נקודה נוספת: יש הרבה הלכות בלילה הזה!!!! 
)הרב פינקוס הגדיר את ליל הסדר: סדר בקיאות של עם ישראל!! בלילה הזו אנחנו פרטים... 

ולכן באופן טבעי אנחנו מבינים שבשביל יהודי...(  מתעסקים עם כל הפינות והזויות של העם ה
לנהל את ליל הסדר צריך להיות בקי בהרבה הלכות שעד היום כיבדנו את אבא או את 

 סבא שהוא יקח על זה אחריות ועכשיו פתאום זה נופל עלי... 
אם הנקודה הזו מלחיצה אותך... פה לכאורה יש באמת סיבה  כאן התחלת לדבר לעניין!!! 

להילחץ... אבל אני לא מבין למה דווקא עכשיו... איפה היית עד היום?? יש עוד מאות 
נושאים הלכתיים שקשורים לניהול בית שברגע שהתחתנת זה נפל על כתיפך.. ו... ומשום 

 ר אתה מוטרד??? מה לא ידוע לי שאתה מוטרד מזה... אז בדיוק בליל הסד
אז עקרונית באמת היית כעת אמור להיכנס לבידוד של שתים עשרה שעות ולפתוח טור 

 ב"י שו"ע נושאי כלים וללמוד מסי' תע"ב עד תע"ט  

 אבל אני רוצה להרגיע אותך שהשנה!!! השנה יש קולא מיוחדת!!! 
רק השנה באופן חד פעמי אתה פטור מההשקעה היסודית הזו... אני מבקש ממך 

הגדה טובה אין הכוונה הגדה שמינה שיש  תחפש הגדה טובה!!! דבר אחד ויחיד: 
בה המון וורטים... הגדה טובה אני מתכוין הגדה שמתחת הקדש ורחץ כרפס יחץ... 
מתחת לכל אחד מהסימנים האלו יש כמה שורות קצרות בלי ניקוד ששם כתוב 

קרא בלי ניקוד?? ברגע מה צריך לעשות כעת!!! וזהו!!!  ומעתה: אתה יודע ל
שמגיעים לכרפס... אתה פשוט עובר מהר על מה שכתוב... ומכריז מתוך הכתב 
בבטחון עצמי: אנחנו כעת נוטלים ידיים... וכל אחד מקבל חתיכות מצות... וצריך 
לאכול אותם בלי לדבר שתים וחצי דקות וכו' וכו'... זה הכל...  ואם אתה קצת יותר 

זה חצי שעה פנויה ותשב על זה לפני כן!!! אם עשית את זה... אינטלגנט... תמצא אי
אני לא רואה שום סיבה ללחץ... כן... אל תשכח שזה פטור חד פעמי רק לשנה 
הקרובה... שנה הבאה אנחנו כבר לא פוטרים אותה... שנה הבאה אנחנו רוצים 

בר על הלכות  )וכמובן שמי מדשתגיע עם כל הטור ב"י שו"ע עם נושאי כלים לליל הסדר 
 שבת עם כל המ"ב וכו'... כן... כמו שעם זה הסתדרת. גם עם זה אתה פתאום "תסתדר"(

--- 
עוד נקודה אחת אחרונה סביב הלחץ של ליל הסדר... הגברת!!! הגברת בטוחה 
שבליל הסדר היא צריכה להפתיע עם אוכל מאוד משובח... סוף סוף ליל הסדר... 

הכין בקר וחביתיות של פסח... ותהיה לחוצה שזה היא פעם ראשונה בחיים תנסה ל
  תודיע לה שאתה לא רוצה שום דבר מיוחד!!!  יצא טוב... אז אנא ממך... מניסיון...

אני רוצה את העוף המוכר... את התפוחי אדמה נטו של פסח... את הביצים.. לא 
מחר  ... רוצה שום דבר נוסף!!! אם את רוצה בכל זאת לענג את יום טוב... אין בעיה

מחר זה יום טוב... עיקר שמחת יום טוב זה דווקא ביום ולא בלילה... מחר  בבוקר!!! 
נהיה רגועים.. מחר שנינו נעמוד במטבח... אני אצא לרפת ואשחוט עגלא תילתא 
ואביא את הבשר בידי אברים אברים... ואבקע את העצים בשינוי ובצד הקצר של  

י... כל הדינים האלו של אוכל נפש נאמרו הקורדום... אסיק את התנור ואת תבשל
)כן... בקריאת התורה של יו"ט יש ששה קרואים   בצהרים!! על עיצומו של יום... יו"ט של פסח 

ולא שבעה... כדי לרמז שצריך לגמור את התפילה מהר כדי להכין צרכי יו"ט... ככה הגמ' במגילה  

. תשאירו ליום וממילא את כל ההתקשקשויות עם הבקר והרולדה.. אומרת(
המחרת... ואילו בליל הסדר אתה תראה שאין לך כמעט זמן לאכול בשלחן עורך... 
)אתה פתאום תהיה בהלם איך חצות מתקרב בצעדי ענק... אבל זה בסדר... אתה לא צריך לדאוג להגיע  

   לשם... זה יגיע לבד...(
--- 

לחוץ מליל אם יש מישהו שבאמת צריך להיות  אני רוצה לסיים במשפט אחד:
הסדר!!! זה ההורים שלנו והסבות והסבתות שלנו... ולא מליל הסדר הזה!! אלא 

ולמה??? כי עדיין לא ראיתי זוג צעיר שעשה ליל הסדר בבית  הבא!!! מליל הסדר 
זוג צעיר שטעם שנה אחת את הטעם הנפלא של ליל הסדר   והתחרט על זה!!!! 

אז מה יהיה  בדוק ומנוסה!!! הזו!!!  בבית... כבר מאוד קשה לו לרדת מהרמת חיים
שנה הבאה?? מי יסכים לאכול אצל ההורים?? התשובה היא: אנחנו נלך להורים כי 

 צריך!! ועושים מה שצריך כי צריך!!! אבל תדעו לכם שככה זה נראה... 
גם לגבי קרבן פסח יש פרק מיוחד במסכת פסחים שנקרא  ואני אגלה לך סוד:

ם אומרת שאשה צעירה לאחר החתונה רדופה ללכת פרק "האשה"!!! המשנה ש
לבית אביה ולכן אם היא מתלבטת ועד הרגע האחרון היא לא החליטה לאיזה 
קרבן פסח להימנות אז אוטומטית היא נגררת אחרי הקרבן פסח של אבא שלה... 

היא מאבדת את  אז זהו!! היא נשארה בבית בעלה..  אבל!!! אם שנה אחת בלבד!!! 
)אל דאגה.. זה לא אומר כלום... זה בסה"כ אומר שהיא  פה ללכת לבית אביה" הסטטוס "רדו 

אז יש  צריכה להחליט מראש איפה היא בליל הסדר והיא לא יכולה להחליט ברגע האחרון... זה הכל(
לחקור: האם ליל הסדר בשנה זו שכל נשות ישראל ישארו בבית בעליהן... האם זה 

ו לא??? התווכחתי על זה עם מישהו... אני גם מוריד להם את הסטטוס רדופה א
 מתעקש לומר שכן!! למרות שמסתמא שלא... )אבל עזוב... לא נכנס לויכוח...( 

--- 
ליל הסדר נקרא "תכא דרחמנא"!! שלחן של הקב"ה...  עוד מילה אחת אחרונה: 

השלחן הזה אמור להיות שייך נטו לקב"ה... דא עקא שאנחנו די הרבה מתערבים 
לקב"ה בשלחן הזה... בינינו... לכל אחד מאיתנו יש את העיצוב שלו ואת ההגדה 
שלו ואיפה מתחשק לי להיות בליל הסדר ואיך הייתי רוצה שיראה ליל הסדר... 
ואיזה ניגונים אני אוהב ואיזה לא?? אז נכון שזה "תכא דרחמנא" אבל גם אני 

 בוחש בקלחת!!!! 
אז זהו!!! שהשנה זה תכא דרחמנא לגמרי לגמרי... זה שלחן של אבא שבשמים 
לגמרי... הנה... הקב"ה הביא לעולם קרונה והעמיד אותנו בפני עובדה... אני רוצה 

הם המשתתפים...  ככה וככה.. ולא אחרת... זה אולי שהשלחן שלי יהיה פה!!!! ואלו 
מרגיז... זה אולי מעצבן.... אבל את מי??? את מי זה מעצבן??? את מי שחושב 

 שהשלחן הזה שלו!! 
אז זהו!! שזה לא השלחן שלנו... זה השלחן שלו יתברך... בשלחן הזה אנחנו נותנים 

הוא יתברך רצה ששלחן ליל לו יתברך להכתיב את התכניה ואת סדר היום... ואם 
הסדר יראה ככה... שאנחנו פה!! לבד!!! עם היכולות המסוימים שלנו... אז זה הכי 

 טוב!!! זה מה שהוא ית' מזמין!! 
אל תשכח... את הרבש"ע לא צריך להרשים עם כישורים מיוחדים שאין לך... אין 

י לפעמים רוצה טעם... הוא מכיר אותנו יותר מידי טוב...  כשהייתי ילד והיית
לעשות רושם ולכן הייתי עושה שטויות או קולות מוזרים... אני זוכר שאמא שלי 
הייתה לוחשת לי באוזן: חבל... אתה הכי חמוד כשאתה טבעי!!! אל תעשה רושם... 
זה רק מוריד את ההפקט... הוי כמה שהיא צדקה... אותו דבר כאן... תהיה אתה!! 

אותך ככה... וככה אתה מופיע הכי טוב בתכא  תהיה טבעי!! אבא שבשמים רוצה
 .  שנזכה לאכול עוד השתא מן הזבחים ומן הפסחים. פסח כשר ושמח!!דרחמנא
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